
Andijk, 10 december 2017 

 

 

 

Beste college en raadsleden van Hollands Kroon 

 

De afgelopen jaren ontvangen wij regelmatig klachten van burgers die zich storen aan de lichtvervuiling van de kassen 

vanuit de Wieringenmeer. Ik stuur u hierbij een foto om een beeld te krijgen met wat voor luchten o.a. de bewoners van 

Opperdoes geconfronteerd worden.  

 Toen de kassen in de Wieringenmeer kwamen en ook de kassen in polder het Grootslag, zo’n 15 a 20 jaar geleden, is 

ons beloofd, en dat werd ook de burgers verteld,dat we niet bang hoefden zijn voor oranje luchten. Nu in 2017 is dat 

nog steeds niet waargemaakt. Burgers hebben geen boodschap aan ingewikkelde uitzonderings- en overgangsregels. 

Burgers willen hun sterrenhemels terug en willen dat bestuursleden zich aan hun beloften houden. 

Daarbij vinden wij dat van de kassen ondernemers een zekere professionaliteit verwacht mag worden en dat zij 

verantwoord met hun omgeving omgaan en zich houden aan de regels. Er zijn ook kassen ondernemers in de gemeente 

Medemblik die bereid zijn, en dat ook doen, verder te gaan dan de regels op dit moment. In die zin doen wij ook een 

beroep op moreel besef; je kunt niet jaar in jaar uit luchten met oranje licht vervuilen, die tot in Wognum te zien zijn. 

Al in 2015 heb ik als raadslid van de gemeente Medemblik hier vragen over gesteld aan ons college. De antwoorden 

hierop vindt u terug in de bijlagen. Onlangs heb ik hierover weer vragen aan het college gesteld. Een van de problemen 

is dat de lichtvervuiling niet vanuit de kassen uit onze eigen gemeente komt, maar vanuit de kassen in de 

Wieringenmeer. Vandaar dat ik aan onze portefeuillehouder heb gevraagd of hij contact wil opnemen met Hollands 

Kroon, om te kijken wat hier aan te doen valt. 

Daarbij horen wij ook….. “Wij hebben geen klachten ontvangen”. Wij vermoeden dat burgers niet weten waar ze de 

klacht moeten neerleggen, ze wonen in Wognum, Opperdoes en Medemblik, niet in Hollands Kroon. Wij horen en 

ontvangen ze wel. Daarbij dient een ondernemer zich aan de regels te houden, ongeacht het aantal klachten. 

Wij weten dat de milieudienst, de RUD, zich bezighoudt met de handhaving op dit terrein. Wij zullen de RUD 

rechtstreeks gaan benaderen. Als u dat ook doet, kan dit probleem wellicht eindelijk worden verholpen. 

Wij hopen van harte dat u dit probleem gaat aanpakken en hopen op een reactie van uw kant. 

 

Bij deze brief vindt u de volgende bijlagen : 

Foto van lichtvervuiling 

Vragen GroenLinks Medemblik met antwoorden van het college uit 2015 

Vragen van GroenLinks Medemblik van 4 dec. 2017, nog zonder antwoorden 

 

 

Namens GroenLinks Medemblik een vriendelijke groet, Ria Manshanden ( fractievoorzitter ) 

Ria.manshanden@ziggo.nl    06-30245571 

mailto:Ria.manshanden@ziggo.nl


 

 



 

Beantwoording technisch/politieke vragen raadsleden 
 

Nummer BR-15-00122  

Zaaknummer Z-15-50115  

Naam raadslid R. Manshanden, S. Zeilemaker en A. vd. Geest 

Fractie GroenLinks, PWF en PW2010 

Onderwerp Schr. vragen GroenLinks, PWF en PW 2010 m.b.t. lichtuitstoot 

kassen 

Datum waarop de vraag is gesteld 13 januari 2015 

Termijn beantwoording is 1 week voor technische en maximaal 2 weken voor politieke vragen. 

Portefeuillehouder Hans Tigges 

Afdeling Ruimtelijke Ontwikkeling 

 

 

Inleiding 
Regelmatig kleurt de hemel in perioden van donkerte, ’s avonds, ’s nachts en ’s ochtends vroeg 
vanuit polder het Grootslag en de Wieringermeer in de wijde omgeving oranje vanwege de 
lichtuitstoot van de kassen. Dit heeft bij ons de volgende vragen opgeroepen: 

 

1.  Ons is ter ore gekomen dat 1 jan. 2015 de uiterste streefdatum was voor kassen 
ondernemers om voor die datum maatregelen te nemen m.b.t. licht uitstoot. Klopt dit ? 

antwoord  Sinds 1 januari 2013 is het Activiteitenbesluit milieubeheer van toepassing op 
glastuinbouwbedrijven (kassen). 
Er is ons geen uiterste streefdatum bekend voor het nemen van maatregelen m.b.t. de 
lichtuitstoot. Wel zijn er voor een aantal specifieke gevallen overgangsbepalingen 
opgenomen om onevenredige problemen voor bestaande bedrijven te voorkomen.  

2. Wat is op dit moment de regelgeving m.b.t. lichtuitstoot? 



antwoord Voor glastuinbouwbedrijven die assimilatiebelichting toepassen gelden de volgende 
regels: 
 
In het Activiteitenbesluit wordt onderscheid gemaakt tussen een donkerteperiode en 
een nanacht. 
Donkerteperiode: 

• 1 september tot 1 november - Half uur na zonsondergang tot 02.00 uur 
• 1 november tot 1 april - 18.00 uur tot 00.00 uur 
• 1 april tot 1 mei - Half uur na zonsondergang tot 02.00 uur 

 
De tijden van de donkerteperiode zijn op alle glastuinbouwbedrijven die onder het 
Activiteitenbesluit vallen van toepassing. Er dient een lichtreductie van ten minste 98 % 
gerealiseerd te worden. 
Voor bepaalde situaties geldt op grond van overgangsrecht tot 1 januari 2017 een 
minimale lichtreductie van 95%. 
 
Nanacht: 

• 1 september tot 1 november - 02.00 uur tot zonsopgang 
• 1 november tot 1 april - 00.00 uur tot zonsopgang 
• 1 april tot 1 mei - 02.00 uur tot zonsopgang 

 
Voor de tijden van de nanacht zij er drie mogelijkheden: 

1. In de periode van de nanacht dient een lichtreductie van ten minste 74% 
gerealiseerd te worden bij bedrijven met een lichtinstallatie tot 15.000 lux; 

2. In de periode van de nanacht dient een lichtreductie van ten minste 98% 
gerealiseerd te worden bij bedrijven met een lichtinstallatie sterker dan 15.000 
lux; 

3. Voor glastuinbouwbedrijven met een maatwerkvoorschrift gelden de normen 
zoals opgenomen in de beschikking. 

 
Voor Agriport 1 en 2 zijn eerder afspraken gemaakt die zijn neergelegd in een 
convenant. Controle van deze bedrijven vindt plaats aan de hand van het 
Activiteitenbesluit en waar het convenant strenger is op basis van het convenant. 
 
In het convenant wordt daarnaast rekening gehouden met uitzonderlijke 
(weers)omstandigheden waarin onverkorte naleving van de regelgeving redelijkerwijs 
tijdens de duur daarvan niet kan worden gevergd. Hiervoor gelden strikte eisen. Zo 
moet een logboek worden bijgehouden en dit moet te allen tijde ter inzage kunnen 
worden gegeven aan het bevoegd gezag. 

 

3. Hoe wordt dit in onze gemeente gehandhaafd? Alleen op grond van klachten of ook op 

grond van waarnemingen, steekproeven enz. ? 

antwoord Op basis van de probleemanalyse en prioriteitstelling, die door de gemeente is 
vastgesteld, wordt de controlefrequentie bij bedrijven bepaald. Glastuinbouwbedrijven 
worden periodiek integraal gecontroleerd op de naleving van de wet- en regelgeving. 
Daarnaast wordt elke klacht beoordeeld en worden eventuele vervolgacties, zoals het 
uitvoeren van controles, uitgevoerd. 
 

Indien een bedrijf niet voldoet aan de geldende wet- en regelgeving wordt de 

handhaving ingezet. Naast klachten wordt ook actie ondernomen op basis van signalen 

en waarnemingen. 

4. Zijn er in 2014 klachten m.b.t. lichtuitstoot binnengekomen ? Hoeveel?                                                                            



antwoord Er zijn in 2014 en 2015 geen klachten vanuit uw gemeente over lichthinder door de 
Regionale Uitvoeringsdienst NHN (RUD NHN) ontvangen. Wel hebben wij in totaal 6 
klachten lichthinder m.b.t. het door u aangegeven gebied ontvangen van inwoners van 
de gemeente Hollands Kroon (2014 en 2015). Naar aanleiding van deze klachten zijn 
controles uitgevoerd bij een bedrijf dat de overlast veroorzaakte. Vanwege een 
calamiteit was de afscherming niet in orde en dit is hersteld. 

 

5. Is er een goed beeld van de kassenondernemers die zich niet aan de regels houden? 
Hebben de eventueel getroffen maatregelen geleid tot resultaten? 

antwoord De Regionale Uitvoeringsdienst NHN is 1 januari 2014 opgericht door het samenvoegen 
van drie milieudiensten, de Provincie en een aantal gemeenten. Per gemeente 
respectievelijk de voormalige milieudiensten is de kennis aanwezig welke kassen waar 
assimilatiebelichting wordt toegepast, voldoen. 
 
Getroffen maatregelen hebben in het recente verleden inderdaad geleid tot het 
gewenste resultaat.  
 

6. In onze gemeente is ook lichtuitstoot vanuit de Wieringermeer zichtbaar. Als gemeente 
Medemblik zijn wij wat betreft de handhaving daar niet verantwoordelijk voor. Het is 
ons bekend dat er indertijd afspraken gemaakt zijn over extra strenge normen m.b.t. 
lichtuitstoot kassengebied Wieringenmeer, waar ook Medemblik bij betrokken was.                                              
Welke afspraken zijn er indertijd gemaakt?                                                                                                                     
Wat zijn die normen?                                                                                                         
Worden deze door het RUD gecontroleerd en op wiens initiatief en naar aanleiding 
waarvan?                                           
Hoe kunnen wij hierop invloed uitoefenen en ongeoorloofde lichtuitstoot vanuit de 
Wieringenmeer tegengaan? 
 

antwoord Ad a. Zie het convenant als bedoeld onder antwoord 1 en 2.  
 
Ad b. Een deel van de in het convenant opgenomen normen zijn inmiddels door verdere 
aanscherping van de wetgeving ingehaald. Omdat de wet prevaleert boven een 
convenant worden de (strengere) voorschriften uit het Activiteitenbesluit gehandhaafd. 
Waar het convenant strenger is wordt op het convenant gehandhaafd. Het gaat hierbij 
dan bijvoorbeeld over de verplichte zijafscherming (convenant eist 100% afscherming, 
de wet 95 %). Zie ook de antwoord op vraag 2.  
 
Ad c. Met alle gemeenten die deelnemen aan de RUD NHN zijn afspraken gemaakt over 
het toezicht op de naleving van inrichtingen ingevolge de milieuwetgeving, dus ook met 
Hollands Kroon waarin Wieringermeer is gelegen. In dat kader voert de RUD ook hier 
controles uit.  
 
Ad d: De Algemene wet bestuursrecht bevat algemene beginselen van behoorlijk 
bestuur, waaronder het gelijkheidsbeginsel. Hieruit volgt dat bedrijven in eenzelfde 
positie op dezelfde wijze tegemoet getreden moeten worden. Met andere woorden, de 
kassen in de Wieringermeer worden op dezelfde manier gehandhaafd als vergelijkbare 
kassen elders. 
 
De RUD NHN zal de gemeenten in haar gebied adviseren de RUD NHN de opdracht te 
geven een project voor toezicht naleving normen assimilatiebelichting in zowel de 
donkerteperiode als de nanacht uit te voeren. Het gaat hier om een extra toezicht 
bovenop de periodieke controles. De resultaten van een dergelijk project kunnen dan 
middels de reguliere rapportages worden teruggekoppeld naar de gemeenten. 
 

 

 



 

 

Beantwoording politiek/technische vragen raadsleden 
 

Nummer DOC-17-039683 
Zaaknummer Z-17-000289 
Naam raadslid R. Manshanden 
Fractie GroenLinks 
Onderwerp Lichtvervuiling 
Datum waarop de vraag is gesteld 4 december 2017 
Termijn beantwoording is 1 week voor technische en maximaal 2 weken voor politieke vragen. 
Portefeuillehouder  

Afdeling  
 

 
Inleiding 

Begin januari 2015 hebben wij u, samen met PW 2010 en PWF, schriftelijke vragen gesteld over “De 
Lichtuitstoot van kassen”, zie Br-15-00122. Inmiddels zijn we drie jaar verder en nog steeds 
bereiken ons berichten voornamelijk uit Opperdoes en omgeving van oranje hemels en 
lichtvervuiling van de kassen uit de Wieringenmeer (Zie bijlagen foto en mails, de naam mocht 
erbij).  
 

1.  Hoeveel klachten zijn er in Medemblik, Hollands Kroon en bij de RUD in 2015, 2016 en 
2017 binnengekomen ? 
En….. hoeveel overtredingen zijn er vastgesteld, wat is daarop ondernomen en heeft dit 

tot het gewenste resultaat geleid ? 

antwoord   

 

 

2.  Wat hebben beide gemeenten (Medemblik en Hollands Kroon) en de RUD gedaan om dit 
milieu probleem aan te pakken in 2015, 2016 en 2017 ? 

antwoord   

 

 

 



 

 

3.  Wordt er door het RUD ook steekproefsgewijs gecontroleerd?  

Worden er in de donkere uren wel eens rondjes gereden door het RUD om te kijken wie 
zich niet aan de regels van lichtuitstoot houdt? 
a. Zo ja, wat zijn daarvan de resultaten ?  
b. Zo nee, kunnen wij als Medemblik dit verzoek tot het doen van controle ronden aan 
het RUD doen en waarom wel of niet ? 
 

antwoord   

 

 
De bij ons gemelde lichtvervuiling komt van kassen uit de Wieringenmeer, gelegen in de gemeente 
Hollands Kroon (Zie bijlage, mails van Dhr. G. van Keulen). Burgers uit onze gemeente echter 

ervaren dit als overlast. In zijn algemeenheid kan gesteld worden dat de landschappelijke waarde 
van nachtelijke duisternis met een sterrenhemel wordt aangetast. 
 

4.  Bent u bereid middels een brief en/of een gesprek naar of met de gemeente Hollands 
Kroon dit milieuprobleem aan te kaarten ? 
Zo ja, wilt u ons daarvan op de hoogte houden ? 

antwoord   

 

 
 

5.  Als portefeuillehouder heeft u rechtstreeks contacten met de RUD. Bent u bereid dit 

met hen aan te kaarten en de resultaten daarvan met ons te delen ? 

antwoord   

 

 
  



 

 

BIJLAGE 

 
 

 
 

 


